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Summary

        
Endoscopic polypectomy has brought a pragmatic solution to the problems associated with the frequent occurrence of polyps in the upper gastrointestinal tract. In 276 polypectomies performed in 181 patients, complications were observed in only 1.4%. Neither perforation nor lethal complication was observed. Comparison between histological examination of the biopsy specimens obtained prior to polypectomy and the histological findings in the polyps removed in toto showed differing pattern in 54 of 120 gastric polyps. This was due to the fact that mixed forms of polyps and mesenchymal tumours are not established with the forceps biopsy. 3.3% of all the polyps removed were malignant. Patients with hyperplasiogenic gastric polyps seem to have an increased cancer risk. Gastroscopic screening examinations carried out every 6 month are therefore recommended in these patients.


      
        
Zusammenfassung

        
Die endoskopische Polypektomie hat eine pragmatische Lösung der Probleme ermöglicht, die mit dem häufigen Vorkommen von Polypen im oberen Verdauungstrakt verbunden sind. Bei 276 endoskopischen Polypektomien bei 181 Patienten traten nur in 1,4% Komplikationen auf. Es wurde weder eine Perforation noch eine andere letale Komplikation beobachtet. Beim Vergleich der histologischen Befunde von Biopsiepartikeln vor Polypektomie und der ektomierten Polypen ergaben sich differente Befunde bei 54 von 120 Magenpolypen. Das ist darauf zurückzuführen, daß Mischformen und mesenchymale Tumoren durch die Zangenbiopsie nicht erfaßt werden. 3,3% aller entfernten Polypen waren maligne. Patienten mit hyperplasiogenen Magenpolypen scheinen ein erhöhtes Karzinomrisiko des befallenen Magens aufzuzeigen. Gastroskopische Kontrolluntersuchungen in einem Abstand von etwa 6 Monaten sind daher bei diesen Patienten erforderlich.


      

Key-Words

Endoscopic polypectomy - gastric polyps - polyps of the upper gastrointestinal tract
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